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- Zeci de studenți 
participă, la Vatra 
Dornei, la Sesiunea 
Națională de 
Comunicări 
Științifice pe Teme 
de Silvicultură și 
Protecția Mediului 
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- Cazinoul Băilor din Vatra Dornei găzduiește, pe 13 iunie 2025, cea de-a 
zecea ediție a Sesiunii Naționale de Comunicări Științifice Studențești pe 
Teme de Silvicultură și Protecția Mediului, un eveniment de referință 
dedicat cercetării și educației în domeniul pădurilor și al protecției 
mediului. 
Organizat de Facultățile de Silvicultură din cadrul Universității „Ștefan 
cel Mare” din Suceava și Universității Transilvania din Brașov, 
evenimentul aduce, la Vatra Dornei, 30 de studenți proveniți din șapte 
centre universitare din România și Republica Moldova. Tinerii vor 
prezenta lucrări științifice, proiecte de cercetare și inițiative axate pe 
gestionarea durabilă a pădurilor, bioeconomia forestieră și protejarea 
mediului înconjurător. 
Evenimentul va avea loc în eleganta sală a Centrului Muzeal „Cazinoul 
Băilor” și se bucură de sprijinul Ministerului Educației și Cercetării, 
precum și al mai multor parteneri importanți din domeniu: Asociația 
Forestierilor din România, Regia Națională a Pădurilor, prin 
Administrația Parcului Național Călimani, Institutul Național de 
Cercetare și Dezvoltare în Silvicultură „Marin Drăcea”, Stațiunea 
Câmpulung Moldovenesc și compania EGGER România. 
Sesiunea științifică nu este doar un moment de prezentare a cercetărilor 
studenților, ci și o platformă valoroasă de dialog între generații, reunind 
tineri cercetători, cadre universitare, experți din domeniul forestier, 
reprezentanți ai industriei și instituțiilor publice. 
În semn de apreciere pentru efortul și rigoarea tinerilor participanți, 
ASFOR și partenerii vor oferi premii și cărți de specialitate: „Susținerea 
tinerilor care aleg să se formeze în silvicultură și în științele mediului este 
o investiție strategică în viitorul pădurilor României”, a declarat Ciprian 
Dumitru Muscă, președintele ASFOR. Acesta a subliniat că 
profesionalismul, cunoașterea aplicată și cercetarea sunt esențiale 
pentru o bioeconomie forestieră durabilă. 
Programul evenimentului va continua sâmbătă, pe 14 iunie 2025, cu o 
excursie de studii în Parcul Național Călimani. Studenții vor avea astfel 
ocazia să exploreze unul dintre cele mai reprezentative ecosisteme 
montane din România, într-un cadru propice învățării aplicate și 



observării directe a diversității și complexității mediului natural. 
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- Joi, 12 iunie 2025, ora 9:30, la Liceul Teoretic Filadelfia din Suceava, va 
avea loc workshopul educațional cu tema „Bullying-ul în școală: o 
problemă actuală”, organizat la inițiativa Liceului Teoretic Filadelfia din 
Suceava în parteneriat cu Facultatea de Drept și Științe Administrative 
din cadrul Universității Ștefan cel Mare din Suceava și cu Colegiului 
Psihologilor din România – Filiala Constanța. Evenimentul este dedicat 
elevilor, cadrelor didactice și întregii comunități școlare, într-un moment 
în care fenomenul violenței relaționale între adolescenți capătă proporții 
alarmante și cere intervenție profesionistă, urgentă și bine direcționată. 
Workshopul va fi susținut de prof. univ. dr. habil. Mihaela Rus, 
președintele filialei Constanța a Colegiului Psihologilor și cadru didactic 
al Universității „Ovidius” din Constanța, alături de lect. univ. dr. Mihai 
Ștefănoaia, cadru didactic la Facultatea de Drept și Științe 
Administrative din cadrul Universității Ștefan cel Mare din Suceava. 
Evenimentul își propune să aducă în atenția publică realitatea gravă a 
bullying-ului în școală – un fenomen adesea trecut cu vederea, dar cu 
efecte psihologice profunde: izolare, anxietate, depresie, abandon școlar 
și, în cazuri extreme, risc suicidar. Este un semnal de alarmă și o chemare 
la responsabilitate adresată întregului ecosistem educațional – elevi, 
profesori, părinți și autorități. 
„Bullying-ul nu este o simplă neînțelegere între copii. Este o formă de 
violență relațională care afectează dezvoltarea emoțională și siguranța 
personală. Este de datoria noastră, ca psihologi și ca educatori, să 
intervenim înainte ca traumele să devină permanente. Școala trebuie să 
fie un spațiu sigur – nu doar fizic, ci și emoțional”, a transmis prof. univ. 
dr. habil. Mihaela Rus. 
Evenimentul va oferi participanților o înțelegere clară a fenomenului din 
perspectivă psihologică, legală și educațională, abordând teme precum: 
tipurile de bullying (verbal, fizic, emoțional, cibernetic), profilul 
agresorului și al victimei, rolul martorilor, mecanismele de prevenție și 
importanța rețelei de sprijin emoțional. 
„Mulțumesc cu deosebită considerație doamnei director Magdalena 
Nichifor și domnului administrator Ioan Bădeliță pentru ospitalitatea și 
sprijinul generos acordat în organizarea evenimentului Bullying-ul în 
școală. Implicarea activă și deschiderea de care au dat dovadă au 
contribuit esențial la conturarea unui cadru prietenos și profesionist, 
propice dialogului și reflecției pe marginea unui subiect deosebit de 
important pentru întreaga comunitate educațională și domnului Lect. 
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univ. dr. Mihai Ștefănoaia, cadru didactic al Facultății de Drept și Științe 
Administrative din cadrul Universității Ștefan cel Mare din Suceava, care 
îmi va fi alături în această prezentare. 
Prin acest workshop, Colegiul Psihologilor din România – Filiala 
Constanța își reafirmă angajamentul de a sprijini formarea unei culturi 
educaționale în care respectul, empatia și intervenția psihologică 
timpurie devin piloni esențiali ai procesului de învățare și dezvoltare. 
Bullying-ul nu este doar o problemă de comportament – este o problemă 
de demnitate umană, iar răspunsul nostru trebuie să fie pe măsură”, 
conchide prof. univ. dr. habil. Mihaela Rus 

Prof. Sergiu 
Crăciun 

Un mare scriitor la 
Festival 

crainou.ro 
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- Zilele trecute, la Suceava, s-a derulat cunoscutul Festival Internaţional 
Zilele Teatrului „Matei Vişniec”. Evenimentele au fost pline de surprize, 
cu invitaţi pe măsură şi un public mai mult decât numeros de la an la an. 
Ediţia din 2025 a stat sub deviza „10 împreună”. Evenimentele au 
culminat cu venirea la Suceava, în frumoasa Bucovină, a marelui scriitor 
contemporan Mircea Cărtărescu. Scriitor român optzecist, autor a 
numeroase volume de poezie, proză, critică literară şi profesor 
universitar la Universitatea din Bucureşti. Marele poet şi romancier i-a 
vizitat pe toţi, a avut timp să stea de vorbă cu fiecare, iată o calitate 
frumoasă pe care a dovedit-o de-a lungul sejurului său în Cetatea Ţării 
Fagilor. Un moment aparte şi semnificativ l-a reprezentat lansarea 
ultimei apariţii editoriale a romanului „Theodoros”, în Aula Magna a 
corpului A din cadrul Universităţii „Ştefan cel Mare” Suceava. Scriitorul 
Mircea Cărtărescu nu mai avea nevoie de nicio prezentare, aula 
umplându-se cu o oră înainte ca acesta să apară. Publicul a fost enorm, 
fiindu-i alături pe tot parcursul frumosului eveniment. La masa 
prezidiului s-a aflat şi profesorul universitar, prorectorul Mircea A. 
Diaconu, care i-a făcut o prezentare inegalabilă, atât scriitorului, cât mai 
ales cărţilor sale. Criticul şi istoricul literar Mircea A. Diaconu a ţinut să 
puncteze câteva aspecte contextuale şi culturale, în care s-a afirmat 
marele romancier contemporan Mircea Cărtărescu. În acelaşi timp, ne-a 
fost făcută o scurtă şi hermeneutică aventură în labirintul operelor, 
stilului cărtărescian. Sub aplauzele de neoprit ale potenţialilor cititori, 
care nu luau în seamă toropeala căldurii, Mircea Cărtărescu s-a adresat 
modest şi echilibrat armonic auditoriului. Printre confesiunile sale, s-au 
numărat o serie de experienţe din trecutul său şi, mai ales, un parcurs al 
succesului pe care l-a etalat fără menajamente. Astfel, au fost enumeraţi 
oameni care l-au remarcat, de la Aurelia Marinescu (autoarea cărţii 
„Codul bunelor maniere astăzi”), Ov. S. Crohmălniceanu, Nicolae 



Manolescu şi mulţi alţii. Nu a uitat să-l evoce pe un foarte bun prieten al 
său, celălalt optzecist, Matei Vişniec, deopotrivă omul Bucovinei şi al 
întregii literaturi. Sigur că un punct forte al lansării sale în scriitura 
estetică autentică l-a reprezentat Olimpiada la care a participat în 
adolescenţă, determinându-l pe Mircea Cărtărescu să se apuce serios de 
literatură, primul gen fiind evident poezia, aşa cum însuşi scriitorul o 
afirmase în cadrul aceluiaşi eveniment. Totodată, acelaşi Mircea 
Cărtărescu a ţinut să sublinieze importanţa capodoperei trilogiei 
„Orbitor”, de care s-a ocupat paisprezece ani şi că aici a sălăşluit mult 
timp cu afecţiune şi multă implicare. [...] 

 


